
Protokół nr LII/2022 

Obrady Rady Gminy Michałowice rozpoczęto w dniu 31 sierpnia 2022 o godz. 9:30, a 

zakończono o godz. 11:40 tego samego dnia. 

Pan Przewodniczący Rady otworzył LI Sesję Rady Gminy Michałowice w dniu 28 lipca 2022 

roku. Na wstępie przywitał Wójta Pana Antoniego Rumian, Zastępcę Wójta Pana  Jarosława 

Sadowskiego, panią Skarbnik Agatę Krzyżak-Szotę, Panią Sekretarz Annę Długosz, Radnych, 

Sołtysów, przybyłych mieszkańców oraz pozostałych pracowników Urzędu Gminy. 

Pan Przewodniczący przeszedł do sprawdzenia obecności.  

W posiedzeniu wzięło udział 15 członków, podjęte dziś uchwały będą prawomocne 

/załącznik nr 1 do protokołu/ 

Głosowano w sprawie: 

Sprawdzenie obecności.  

Wyniki głosowania 

OBECNY: 15, NIEOBECNY: 0 

Wyniki imienne: 

OBECNY (15) 

Alicja Bednarczyk, Renata Browarnik, Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, 

Jakub Fluder, Daniel Gajoch, Adam Jurek, Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Maciej 

Podymkiewicz, Zofia Puchalska-Wilk, Aneta Szydłowska, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

Ad 3. Przyjęcie porządku obrad. 

Pan Przewodniczący Rady odczytał proponowany porządek obrad /załącznik nr 2 do 

protokołu/: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Zatwierdzenie protokołu z LI Sesji Rady Gminy Michałowice. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr LI/419/2022 z dnia 28 lipca 2022 r. w 

sprawie określenia średniej ceny jednostek paliwa w Gminie Michałowice na rok szkolny 

2022/2023. 



5. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr LI/422/2022 Rady Gminy Michałowice z 

dnia 28 lipca 2022r. w sprawie przyjęcia regulaminu określającego wysokość oraz 

szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom dodatków: za wysługę lat, 

motywacyjnego, funkcyjnego,  za warunki pracy oraz niektórych innych składników 

wynagrodzenia wynikających ze stosunku pracy. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania 

przedszkolnego w publicznym przedszkolu oraz oddziałach przedszkolnych w szkołach 

podstawowych prowadzonych przez Gminę Michałowice. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXXII/251/2021 Rady Gminy Michałowice 

z dnia 22 lutego 2021 r. w sprawie ustalenia wysokości cen biletów i uprawnień do 

przejazdów ulgowych. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXXII/249/2021 Rady Gminy Michałowice 

z dnia 22 lutego 2022 r. w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych oraz 

warunków i zasad korzystania z przystanków komunikacyjnych, których właścicielem lub 

zarządcą jest Gmina Michałowice. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Michałowice na 2022 rok 

przyjętego uchwałą nr XLIII/347/2021 Rady Gminy Michałowice z dnia 30 grudnia 2021 r. 

w sprawie budżetu Gminy Michałowice na rok 2022. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Michałowice na lata 2022-2032. 

11. Dyskusja nad priorytetyzacją zadań dotyczących budowy chodników przy drogach 

powiatowych w Gminie Michałowice. 

12. Dyskusja wolne wnioski. 

13. Zamknięcie sesji. 

Pan Przewodniczący poprosił o zgłaszanie ewentualnych uwag do porządku obrad. 

Głos zabrał Pan Wójt, poprosił on o dodanie nowego punktu do porządku obrad. Jest to 

projektu uchwały w sprawie dotacji dla jednostki OSP Raciborowice , który wcześniej był 

omawiany na komisji.  Bardzo proszę o prowadzenie tego punktu w punkcie 9. 

Przewodniczący poddał pod głosowanie jawne wprowadzenie zmiany do porządku obrad. 

Rada Gminy głosowała następująco: 



Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Alicja Bednarczyk, Renata Browarnik, Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, 

Jakub Fluder, Daniel Gajoch, Adam Jurek, Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Maciej 

Podymkiewicz, Zofia Puchalska-Wilk, Aneta Szydłowska, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

Przewodniczący przedstawił porządek obrad po zmianach: 

1. Otwarcie sesji. 

2.    Przyjęcie porządku obrad. 

3.    Zatwierdzenie protokołu z LI Sesji Rady Gminy Michałowice. 

4.    Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr LI/419/2022 z dnia 28 lipca 2022 r. w 

sprawie określenia średniej ceny jednostek paliwa w Gminie Michałowice na rok szkolny 

2022/2023. 

5.   Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr LI/422/2022 Rady Gminy Michałowice z 

dnia 28 lipca 2022r. w sprawie przyjęcia regulaminu określającego wysokość oraz 

szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom dodatków: za wysługę lat, motywacyjnego, 

funkcyjnego,  za warunki pracy oraz niektórych innych składników wynagrodzenia 

wynikających ze stosunku pracy. 

6.   Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania 

przedszkolnego w publicznym przedszkolu oraz oddziałach przedszkolnych w szkołach 

podstawowych prowadzonych przez Gminę Michałowice. 

7.  Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXXII/251/2021 Rady Gminy Michałowice 

z dnia 22 lutego 2021 r. w sprawie ustalenia wysokości cen biletów i uprawnień do 

przejazdów ulgowych. 

8.   Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXXII/249/2021 Rady Gminy 

Michałowice z dnia 22 lutego 2022 r. w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych 

oraz warunków i zasad korzystania z przystanków komunikacyjnych, których właścicielem lub 

zarządcą jest Gmina Michałowice. 

9.  Podjęcie uchwały w sprawie dotacji dla jednostki OSP Raciborowice. 



10.   Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Michałowice na 2022 rok 

przyjętego uchwałą nr XLIII/347/2021 Rady Gminy Michałowice z dnia 30 grudnia 2021 r. w 

sprawie budżetu Gminy Michałowice na rok 2022. 

11.   Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Michałowice na lata 2022-2032. 

12.   Dyskusja nad priorytetyzacją zadań dotyczących budowy chodników przy drogach 

powiatowych w Gminie Michałowice. 

13.   Dyskusja wolne wnioski. 

14.   Zamknięcie sesji. 

Przewodniczący poddał pod głosowanie jawne porządek obrad. 

Rada Gminy głosowała następująco: 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Alicja Bednarczyk, Renata Browarnik, Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, 

Jakub Fluder, Daniel Gajoch, Adam Jurek, Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Maciej 

Podymkiewicz, Zofia Puchalska-Wilk, Aneta Szydłowska, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

Porządek obrad został przyjęty. 

Ad 4. Zatwierdzenie protokołów z LI Sesji Rady Gminy Michałowice. 

 Pan Przewodniczący poinformowała, że protokoły z LI Sesji Rady Gminy Michałowice, był do 

wglądu i każdy mógł się z nimi zapoznać. Poprosił o ewentualne zgłoszenie uwag do tych 

protokołów. 

Radny M. Podymkiewicz: uważam, że protokół został bardzo dobrze przygotowany i mam 

nadzieję, że kolejne będą takie same.   

Radna W. Wesołowska: na ostatniej sesji prosiłam aby w dalszym ciągu były 

przygotowywane informacje na temat dotacji i realizowanych inwestycji, jednak nie zostało 

to odnotowane w protokole. Bardzo proszę aby to zostało tam umieszczone. 

Pan Przewodniczący poinformował, że zostaną wniesione poprawki do protokołu.  



Pan Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie jawne zatwierdzenie protokołu z LI 

Sesji Rady Gminy w Michałowicach. 

Rada Gminy głosowała następująco: 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Alicja Bednarczyk, Renata Browarnik, Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, 

Jakub Fluder, Daniel Gajoch, Adam Jurek, Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Maciej 

Podymkiewicz, Zofia Puchalska-Wilk, Aneta Szydłowska, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

Protokół został zatwierdzony. 

Ad 4. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr LI/419/2022 z dnia 28 lipca 2022 r. w 

sprawie określenia średniej ceny jednostek paliwa w Gminie Michałowice na rok szkolny 

2022/2023. 

Głos zabrała Aleksandra Antczak-  Dyrektor Centrum Obsługi Edukacji w Michałowicach.  

Poinformował, ze zamiana uchwały wynika z konieczności opublikowania jej zapisów w 

dzienniku ustaw, na co zwrócił nam uwagę wojewoda.  

Rozpoczęto dyskusję nad przedstawioną uchwałą.  

Komisja Zdrowia, Oświaty, Kultury i Bezpieczeństwa Publicznego pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały /załącznik nr 3 do protokołu/. 

Pan Przewodniczący przeszedł do głosowania  uchwały nr LII/427/2022 Rady Gminy 

Michałowice z Dnia 31 sierpnia 2022 r. w sprawie zmiany uchwały nr LI/419/2022 z dnia 28 

lipca 2022 r. w sprawie określenia średniej ceny jednostek paliwa w Gminie Michałowice na 

rok szkolny 2022/2023. 

Odbyło się głosowanie jawne. 

Rada Gminy głosowała następująco: 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 



Alicja Bednarczyk, Renata Browarnik, Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, 

Jakub Fluder, Daniel Gajoch, Adam Jurek, Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Maciej 

Podymkiewicz, Zofia Puchalska-Wilk, Aneta Szydłowska, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

Uchwała została podjęta.  

Ad 5. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr LI/422/2022 Rady Gminy 

Michałowice z dnia 28 lipca 2022r. w sprawie przyjęcia regulaminu określającego wysokość 

oraz szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom dodatków: za wysługę lat, 

motywacyjnego, funkcyjnego, za warunki pracy oraz niektórych innych składników 

wynagrodzenia wynikających ze stosunku pracy. 

Głos zabrała Aleksandra Antczak-  Dyrektor Centrum Obsługi Edukacji w Michałowicach.  

Konieczność zmiany tej uchwały również wynika z zastrzeżeń wojewody, który zwrócił 

uwagę, że część zapisów uregulowana została ustawą i nie powinna być powielona w 

regulaminie. My te zapisy zamieściliśmy dla tego, że nauczyciele często o te kwestie dopytują 

i chcieliśmy mieć jasność sytuacji. Jednak przychylamy się do stanowiska wojewody i 

usuwamy te zapisy z naszego regulaminu. Uchwała została zaopiniowana pozytywnie przez 

związki zawodowe nauczycieli.  

Otwarto dyskusję. 

Komisja Zdrowia, Oświaty, Kultury i Bezpieczeństwa Publicznego pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały /załącznik nr 4 do protokołu/. 

Pan Przewodniczący przeszedł do głosowania  uchwały nr LII/428/2022 Rady Gminy 

Michałowice z Dnia 31 sierpnia 2022 r. w sprawie zmiany Uchwały Nr LI/422/2022 Rady 

Gminy Michałowice z dnia 28 lipca 2022r. w sprawie przyjęcia regulaminu określającego 

wysokość oraz szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom dodatków: za wysługę lat, 

motywacyjnego, funkcyjnego, za warunki pracy oraz niektórych innych składników 

wynagrodzenia wynikających ze stosunku pracy. 

Odbyło się głosowanie jawne. 

Rada Gminy głosowała następująco: 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 



ZA (15) 

Alicja Bednarczyk, Renata Browarnik, Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, 

Jakub Fluder, Daniel Gajoch, Adam Jurek, Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Maciej 

Podymkiewicz, Zofia Puchalska-Wilk, Aneta Szydłowska, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

Uchwała została podjęta.  

Ad 6. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania 

przedszkolnego w publicznym przedszkolu oraz oddziałach przedszkolnych w szkołach 

podstawowych prowadzonych przez Gminę Michałowice. 

Głos zabrała Aleksandra Antczak – Dyrektor Centrum Obsługi Edukacji w Michałowicach. 

Zgodnie z przepisami prawa oświatowego szczególnie ustawy o finansowaniu zadań 

oświatowych gmina realizując zadanie własne polegające na wychowania przedszkolnym ma 

obowiązek zapewnienia bezpłatnego świadczenia tego właśnie wychowania w wymiarze co 

najmniej pięć godzin dziennie, jeśli dziecko pozostaje w przedszkolu i korzysta z zajęć 

przedszkolnych powyżej tego czasu gmina ma prawo pobrać opłatę maksymalnej wysokości 

1 zł ale ta opłata podlega waloryzacji. Na mocy rozporządzenia Ministra Edukacji Narodowej 

gmina może podwyższyć tę  opłatę do kwoty 1,14 zł.  Ponieważ poprzednia uchwała 

wskazywała na maksymalną stawkę za godzinę powyżej 5 godzin w związku z tym 

proponowana jest waloryzacja do maksymalnej stawki na każdą godzinę powyżej pięciu 

godzin dziennie.  

Otwarto dyskusję. 

Komisja Zdrowia, Oświaty, Kultury i Bezpieczeństwa Publicznego pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały /załącznik nr 5 do protokołu/. 

Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały /załącznik nr 6 do 

protokołu/. 

Radna E. Cielecka: w uchwale jest zapis, że gmina ma zapewnić co najmniej pięć godzin 

dziennie bezpłatnej opieki, czyli może to być więcej?  

Pani Dyrektor: przepis mówi wyraźnie, że 5 godzin jest gwarantowane bezpłatnie powyżej 5 

godzin gmina może podjąć uchwałę o zwolnienie z opłaty i 2 lata temu taka uchwała 

obowiązywała. Natomiast w kolejnych uchwałach zostało to zmienione, są to niewielkie 



kwoty i nie jest to znaczący przychód dla gminy. Natomiast ta uchwała została podjęta w 

dbałości o finanse publiczne. 5 godzin jest bezpłatnych pozostałe są płatne ale Rada Gminy 

może zwolnić rodziców na mocy uchwały.  

Pan Przewodniczący przeszedł do głosowania  uchwały nr LII/429/2022 Rady Gminy 

Michałowice z Dnia 31 sierpnia 2022 r. w sprawie ustalenia wysokości opłat za korzystanie z 

wychowania przedszkolnego w publicznym przedszkolu oraz oddziałach przedszkolnych w 

szkołach podstawowych prowadzonych przez Gminę Michałowice. 

Odbyło się głosowanie jawne. 

Rada Gminy głosowała następująco: 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Alicja Bednarczyk, Renata Browarnik, Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, 

Jakub Fluder, Daniel Gajoch, Adam Jurek, Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Maciej 

Podymkiewicz, Zofia Puchalska-Wilk, Aneta Szydłowska, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

Uchwała została podjęta.  

Ad 7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXXII/251/2021 Rady Gminy 

Michałowice z dnia 22 lutego 2021 r. w sprawie ustalenia wysokości cen biletów i 

uprawnień do przejazdów ulgowych. 

Głos zabrał Pan Wójt Antoni Rumian. 

Do uchwały dotyczącej ustalenia wysokości cena biletów i uprawnienia do przejazdów 

ulgowych wprowadzamy dwa dodatkowe zapisy pierwszy zapis dotyczy tak zwanego biletu 

sieciowego to jest bilet, który będzie obowiązywał na naszych liniach. Na razie mamy tylko tą 

jedną przez nas organizowaną linię ale zaraz będzie następna druga linia i ten bilet sieciowy 

będzie obowiązywał na obu liniach. Natomiast druga zmiana dotyczy bilety jednorazowego, 

będzie on do wykorzystania przez 60 minut na obu liniach.  

Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały /załącznik nr 7 do 

protokołu/. 



Komisja Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały /załącznik nr 8 do protokołu/. 

Pan Przewodniczący przeszedł do głosowania  uchwały nr LII/430/2022 Rady Gminy 

Michałowice z Dnia 31 sierpnia 2022 r. w sprawie zmiany uchwały Nr XXXII/251/2021 Rady 

Gminy Michałowice z dnia 22 lutego 2021 r. w sprawie ustalenia wysokości cen biletów i 

uprawnień do przejazdów ulgowych. 

Odbyło się głosowanie jawne. 

Rada Gminy głosowała następująco: 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Alicja Bednarczyk, Renata Browarnik, Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, 

Jakub Fluder, Daniel Gajoch, Adam Jurek, Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Maciej 

Podymkiewicz, Zofia Puchalska-Wilk, Aneta Szydłowska, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

Uchwała została podjęta 

Ad 8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXXII/249/2021 Rady Gminy 

Michałowice z dnia 22 lutego 2022 r. w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych 

oraz warunków i zasad korzystania z przystanków komunikacyjnych, których właścicielem 

lub zarządcą jest Gmina Michałowice. 

Głos zabrał Pan Wójt Antoni Rumian. 

Proponujemy w tej uchwale, która już obowiązuje dotyczącej przystanków komunikacyjnych 

na terenie naszej gminy dodać nowe przystanki, które powstaną na ulicy Smolnej i na ulicy 

Dworskiej  w Więcławicach. Dopisujemy je do listy przystanków już funkcjonujących.  

Rozpoczęto dyskusję. 

Radna W. Wesołowska: czy można zwiększyć częstotliwość z jaką jeździ ten bus z Górnej Wsi 

do Michałowic?  



Pan Wójt: wszystko to jest zależne od tego czy nas na to stać. W tej chwili tą linię obsługuje 

jeden bus, który robi taką pętlę tam i z powrotem na trasie Łuczyce - Górna Wieś, natomiast 

wprowadzenie dodatkowych kursów wymagałoby wprowadzenia drugiego busa, z który 

musimy zapłacić. 

Komisja Zdrowia, Oświaty, Kultury i Bezpieczeństwa Publicznego pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały /załącznik nr 9 do protokołu/. 

Komisja Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały /załącznik nr 10 do protokołu/. 

Pan Przewodniczący przeszedł do głosowania  uchwały nr LII/431/2022 Rady Gminy 

Michałowice z Dnia 31 sierpnia 2022 r. w sprawie zmiany uchwały Nr XXXII/249/2021 Rady 

Gminy Michałowice z dnia 22 lutego 2022 r. w sprawie określenia przystanków 

komunikacyjnych oraz warunków i zasad korzystania z przystanków komunikacyjnych, 

których właścicielem lub zarządcą jest Gmina Michałowice. 

Odbyło się głosowanie jawne. 

Rada Gminy głosowała następująco: 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Alicja Bednarczyk, Renata Browarnik, Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, 

Jakub Fluder, Daniel Gajoch, Adam Jurek, Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Maciej 

Podymkiewicz, Zofia Puchalska-Wilk, Aneta Szydłowska, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

 

Uchwała została podjęta 

Ad 9. Podjęcie uchwały w sprawie dotacji dla jednostki OSP Raciborowice  

Głos zabrał Pan Wójt Antoni Rumian. 

Uchwała dotyczy dotacji dla na wymianę kotła węglowego na gazowy i modernizacji instalacji 

wewnętrznej w budynku OSP Raciborowice. W tej chwili w gminie to jest jedyny kocioł, który 

jest pozaklasowy on jest dosyć stary mamy jeszcze dwa kotły na ekogroszek w Woli 



Więcławskiej i Książniczkach natomiast tam jeszcze spełniają normy. OSP Raciborowice 

deklaruje, że w tym sezonie zimowym nie będą chcieli żadnej dotacji na gaz i sami sobie będą 

za ten gaz płacić. Oprócz tego z własnych pieniędzy dołożą do inwestycji bo modernizacja 

tego węzła ciepłowniczego będzie więcej kosztowała niż ta nasza dotacja, którą państwo 

ewentualnie przekażą OSP Raciborowice. 

Rozpoczęto dyskusję 

Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały /załącznik nr 11 do 

protokołu/. 

Komisja Rozwoju i Inwestycji pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały /załącznik nr 12 do 

protokołu/. 

Pan Przewodniczący przeszedł do głosowania  uchwały nr LII/432/2022 Rady Gminy 

Michałowice z Dnia 31 sierpnia 2022 r. w sprawie dotacji dla jednostki OSP Raciborowice. 

Odbyło się głosowanie jawne. 

Rada Gminy głosowała następująco: 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Alicja Bednarczyk, Renata Browarnik, Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, 

Jakub Fluder, Daniel Gajoch, Adam Jurek, Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Maciej 

Podymkiewicz, Zofia Puchalska-Wilk, Aneta Szydłowska, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

Uchwała została podjęta 

Ad 10, 11. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Michałowice na 2022 rok 

przyjętego uchwałą nr XLIII/347/2021 Rady Gminy Michałowice z dnia 30 grudnia 2021 r. w 

sprawie budżetu Gminy Michałowice na rok 2022. 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Michałowice 

na lata 2022-2032. 

Głos zabrała Skarbnik Gminy – Agata Krzyżak- Szota.  



Chciałam zgłosić autopoprawkę zarówno do zmian w budżecie jak i wieloletniej prognozy 

finansowej w związku z tą dodatkową subwencją oświatową na wynagrodzenie dla 

nauczycieli oraz zabezpieczenie środków na dodatek węglowy oraz decyzję wojewody środki 

na zadania zlecone. Omówię obydwa punkty już po zmianach. W budżecie Gminy 

Michałowice zmienia się dochody budżetu gminy o kwotę 3 470 018, 98 zł w tym dochody 

bieżące o 3 398 241,92 dochody majątkowe się kwotę 71 777,06 zł. Zmienia się wydatki 

budżetu o kwotę 3 750 266 tym wydatki bieżące o 3 739 266 a wydatki majątkowe o 16 000.  

Najważniejsze zmiany dotyczące dochodów i wydatków są to dostosowanie środków na 

transport publiczny Gminy Michałowice, jak państwo pamiętają z komisji zmniejszyliśmy 

środki związane z linią m2 dołożyliśmy środki z linią m 3, która będzie funkcjonowała w 

przyszłym miesiącu. Dostosowaliśmy dochody i wydatki do wysokości już wykonanych zwrot 

z funduszu sołeckiego które otrzymaliśmy w roku 2021 roku, subwencje oświatowe oraz 

zwiększenie dochodów z tytułu po stronie dochodów i wydatków na pokrycie wypłat 

dodatku węglowego na podstawie deklaracji złożonych w systemie ceb. Jeżeli chodzi o 

wieloletnią prognozę finansową to dostosowanie dochodów, wydatków, przychodów i 

rozchodów wynikających od poprzedniej uchwały Rady. Jeżeli chodzi o przedsięwzięcia 

zmieniliśmy budowę zadanie budowa przedszkola publicznego Gminy Michałowice związku z 

przeniesieniem środków z urzędu gminy do przedszkola pozostałych z inwestycji, opłata 

śmieciowa z tytułu Gospodarki Odpadami Komunalnymi zmieniliśmy środki aby móc ogłosić 

przetarg  na jeden rok. Zabezpieczyliśmy środki również na plan zagospodarowania 

przestrzennego związanego ze studium. Dostosowanie również środków na transport 

publiczny Gminy Michałowice, środków na przebudowę drogi Warszawka w miejscowości 

Michałowice i są to wszystkie zmiany. 

Rozpoczęto dyskusję 

Komisja Budżetu i Finansów  pozytywnie zaopiniowała poprawki i projekty uchwał /załącznik 

nr 13, 14, 15, 16 do protokołu/. 

Komisja Rozwoju i Inwestycji  pozytywnie zaopiniowała poprawki i projekty uchwał 

/załącznik nr 17, 18, 19 20 do protokołu/. 

Pan Przewodniczący przeszedł do głosowania  poprawek do uchwały w sprawie zmian w 

budżecie Gminy Michałowice na 2022 rok przyjętego uchwałą nr XLIII/347/2021 Rady Gminy 

Michałowice z dnia 30 grudnia 2021 r. w sprawie budżetu Gminy Michałowice na rok 2022. 



Odbyło się głosowanie jawne. 

Rada Gminy głosowała następująco: 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Alicja Bednarczyk, Renata Browarnik, Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, 

Jakub Fluder, Daniel Gajoch, Adam Jurek, Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Maciej 

Podymkiewicz, Zofia Puchalska-Wilk, Aneta Szydłowska, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

Poprawki zostały przyjęte. 

Pan Przewodniczący przeszedł do głosowania  uchwały nr LII/433/2022 Rady Gminy 

Michałowice z Dnia 31 sierpnia 2022 r. w sprawie zmian w budżecie Gminy Michałowice na 

2022 rok przyjętego uchwałą nr XLIII/347/2021 Rady Gminy Michałowice z dnia 30 grudnia 

2021 r. w sprawie budżetu Gminy Michałowice na rok 2022. 

Odbyło się głosowanie jawne. 

Rada Gminy głosowała następująco: 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Alicja Bednarczyk, Renata Browarnik, Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, 

Jakub Fluder, Daniel Gajoch, Adam Jurek, Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Maciej 

Podymkiewicz, Zofia Puchalska-Wilk, Aneta Szydłowska, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

Uchwała została podjęta. 

Pan Przewodniczący przeszedł do głosowania  poprawek do uchwały w sprawie zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Michałowice na lata 2022-2032. 

Odbyło się głosowanie jawne. 

Rada Gminy głosowała następująco: 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 



ZA (15) 

Alicja Bednarczyk, Renata Browarnik, Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, 

Jakub Fluder, Daniel Gajoch, Adam Jurek, Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Maciej 

Podymkiewicz, Zofia Puchalska-Wilk, Aneta Szydłowska, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

Poprawki zostały przyjęte. 

 
Pan Przewodniczący przeszedł do głosowania  uchwały nr LII/434/2022 Rady Gminy 

Michałowice z Dnia 31 sierpnia 2022 r. w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Michałowice na lata 2022-2032. 

Odbyło się głosowanie jawne. 

Rada Gminy głosowała następująco: 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Alicja Bednarczyk, Renata Browarnik, Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, 

Jakub Fluder, Daniel Gajoch, Adam Jurek, Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Maciej 

Podymkiewicz, Zofia Puchalska-Wilk, Aneta Szydłowska, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

Uchwała została podjęta. 

Ad 12. Dyskusja nad priorytetyzacją zadań dotyczących budowy chodników przy 

drogach powiatowych w Gminie Michałowice. 

Pan Przewodniczący poprosił Radnych aby kolejno przedstawili  swoje propozycje inwestycji 

do realizacji w ramach Inwestycji Samorządowych.  

Radna A. Bednarczyk: wnioskuję o zgłoszenie do IS-ów dokończenia chodnika na ul. 

Granicznej. Drugi wniosek dotyczy kawałka chodnika w Wilczkowicach przy ul. Jaworowej, 

jest to miejsce uczęszczane i również tam ten chodnik jest bardzo ważny. Natomiast na 

drodze gminnej ul. Smolnej powinniśmy my jako gmina wykonać ten projekt.  

Pan Wójt: udało się zorganizować spotkanie z wójtem Iwanowic i Zielonek. Ustaliliśmy że 

przechodzimy do projektowania ul. Granicznej a koszt zostanie podzielony 50 % powiat a 

pozostałe 50% na trzy gminy.  



Radna A. Szydłowska: uważam, że chodnik w Młodziejowicach jest priorytetem i należy go 

jak najszybciej zrealizować. Inwestycja ta została złożona do dofinansowania z funduszu dróg 

samorządowych. Możemy uzyskać tam dofinansowanie w wysokości 60%, pozostałą część w 

wysokości 8 mln musimy pokryć po połowie z powiatem, dlatego wnioskuje o zabezpieczenie 

tych środków w naszym budżecie.  

Radna R. Browarnik: popieram wniosek radnej Szydłowskiej, uważam, że jest to inwestycja 

priorytetowa.  

R. Wesołowska: wnioskuję o zabezpieczenie środków na ten rok na projekt ul. Leśnej. Jest 

tam bardzo niebezpiecznie i ciągle przybywa tam nowych domów.  

Radny M. Kozłowski: przypominam o problemie z odcinkiem chodnika o długości 150 m, jest 

to strefa przemysłowa, dużo tam jest pieszych oraz samochodów, jeżdżą tamtędy również 

samochody na budowę.  

Pan Wójt: ten odcinek  chodnika zostanie zgłoszony do IS-ów w tym roku. 

Radny W. Dyna: wnioskuję o kontynuację budowy chodnika z Więcławic do Sieborowic ul. 

Jakuba, Zakrzeńskiego, Grabowiec.  

Radna E. Krawczyk: wnioskuję o zgłoszenie do realizacji gotowego projektu w centrum 

Pielgrzymowic od ul. Wierzbowej do ul. Rodzinnej oraz o uregulowanie odcinka drogi od ul. 

Wierzbowej do Myśliwskiej.  

Radny M. Podymkiewicz: wnioskuje o budowę chodnika przynajmniej do szkoły do Świętej 

Jadwigi żeby ten pierścień chodnika w obrębie szkoły był domknięty. Jedną z ważniejszych 

rzeczy, które dotyczą bezpieczeństwa czyli ten odcinek chodnika od cmentarza na Jakuba 

przynajmniej do krzyża jeżeli będzie to dość kosztowne to myślę że ten etap należałoby 

zrealizować ponieważ tam na tym skrzyżowaniu już się ten ruch trochę w różnych kierunkach 

rozkłada. Wiem, że to pewnie temat bardziej do wolnych wniosków ale chciałbym też 

poruszyć kwestie nieszczęsnego skrzyżowania na ulicy Długiej, św. Jakuba i Klinówki i gdzie 

dzień po dniu mieliśmy dwa wypadki i mimo że była tam wizytacja zarówno pan tutaj radny 

był na miejscu jaki pan dyrektor tutaj Zarządu Dróg powiatu Krakowskiego i stwierdzono, że 

poprawnie jest wszystko oznakowane ja myślę, że warto zawnioskować o dołożenie jakiś 



dodatkowych rozwiązań w postaci czerwonych pasów hamujących. Kierowcy jadąc tam jadą 

na pamięć bo im się wydaje, że droga z pierwszeństwem jest w kierunku Klinówki.  

Radna E. Dyląg: wnioskuje o wykonanie projektu chodnika z Zerwanej do Woli Więcławskiej.  

Radna R. Browarnik: chciałam zwrócić uwagę, że można by skierować ruch pieszy i 

rowerowy na ul. Ogrodową, tylko wymagała by ona lekkiej poprawy ale na pewno jest ona 

bezpieczniejsza niż Dąbrowskich.  

Radny M. Kozłowski: popieram wniosek radnego Podymkiewicza i również proszę o lepsze 

oznakowanie tego skrzyżowania ponieważ jest ono bardzo niebezpieczne, konieczne jest tam 

też przycięcie krzaków.  

Radny A. Jurek: chciałem zwrócić uwagę na to jak został wykonany chodnik w Kończycach, 

został tam jeden przepust, który jest bardzo mały i podczas opadów mieszkańcy są zalewani i 

niszczona jest inwestycja. 

Pan Wójt: my proponowaliśmy staroście aby zmodyfikować ten przepust, kiedy był 

wykonywany ten chodnik jednak nie wyraził on na to zgody. Proszę pamiętać, że sam 

przepust sprawy nie załatwi ponieważ musimy zapewnić odbiór tej wody. Postaram się 

zorganizować spotkanie ze Starostą tak aby usłyszał on głosy mieszkańców ponieważ to on 

jest odpowiedzialny za tą drogę.  

Radny B. Tochowicz: chciał bym się dowiedzieć co z chodnikiem przy ul. Jana Pawła, kiedy to 

będziemy realizować?  

Pan Wójt: projekt jest realizowany  zgodnie z założeniami natomiast realizacja zależy od tego 

kiedy to zgłosimy do IS-ów, dlatego musimy określić kolejność tych inwestycji.  

Radna E. Cielecka: NSA wydał wyrok w sprawie ul. Słowiańskiej i Granicznej, tam mamy już 

rozpoczętą inwestycję i teraz gdy mamy już uregulowany stan prawny to może Wójt Zielonek 

był by już chętny do dokończenia inwestycji jeśli byśmy się do niego zwrócili. Do 

uzupełnienia zostały tam tylko krótkie odcinki.  

Pan Przewodniczący przeszedł do podsumowania wypowiedzi Radnych. Sam 

zarekomendował zgłoszenie do  IS- ów ul. Jaworowej w Wilczkowicach oraz brakującego 

odcinak chodnika w Masłomiącej przy ul Długiej. 



Radna W. Wesołowska: uważam, że powinny zostać określone zasady na podstawie których 

będziemy typować poszczególne inwestycje do realizacji. 

Następnie głos zabrał Zastępca Wójta i zasugerował, że  priorytetem jest chodnik w 

Młodziejowicach, na który powinno udać się uzyskać duże dofinansowanie z funduszy 

krajowych, następny powinien być chodnik w Pielgrzymowicach na który kończy nam się 

projekt oraz kończymy kompletować dokumentację na chodnik na Jana Pawła więc też 

powinien on znaleźć się on wysoko. Również należało by zając się brakującym chodnikiem w 

Masłomiącej. Następnie będzie chodnik na Granicznej, którego projektowaniem zająć się ma 

powiat.  

Radna R. Browarnik: proponuję zorganizować komisję objazdową tak abyśmy mogli 

zobaczyć sytuacje po zadaniach i zarekomendować jakieś działania.  

Następnie Pan Przewodniczący zaproponował głosowanie nad następująca kolejnością 

realizacji zdań na dogach powiatowych:  

1. Młodziejowice – wszyscy za  

2. Pielgrzymowice centrum- wszyscy za 

3. Masłomiąca- brakujący odcinek chodnika na ul. Długiej – wszyscy za 

4. Michałowice ul. Jana Pawła II – wszyscy za 

5. Kozierów ul. Graniczna – wszyscy za 

6. Wilczkowice ul. Jaworowa – wszyscy za 

Radny W. Wesołowska: chciała bym się dowiedzieć dlaczego mimo faktu, że kończą się  

prace projektowe na ul. Leśnej nie jest ona ujęta w żadnych planach.  

Pan Przewodniczący: pragnę przypomnieć, że do tej pory zajmowaliśmy się planowaniem 

działań na drogach powiatowych a na ul. Leśnej nawet nie mamy jeszcze uregulowanego 

stanu prawnego więc nie ma takiej możliwości. Jak postępowanie administracyjne się 

zakończy na pewno zajmiemy się tą sprawą.  

Ad 13. Dyskusja wolne wnioski. 

Pan Przewodniczący poinformował że otrzymał informację o utworzeniu Klubu Radnych 

„Wspólnie dla Michałowic”, jest to 8 radnych, którzy w ostatnim okresie mocno 

współpracowało. Do klubu radnych należą Alicja Bednarczyk,  Elżbieta Cielecka, Adam Jurek, 



Marek Kozłowski, Jakub Fluder, Władysław Dyna, Maciej Podymkiewicz oraz Daniel Gajoch 

(jako przewodniczący klubu).  Klub powrastał aby jeszcze lepiej działać i współpracować dla 

potrzeb gminy i jej mieszkańców. 

Następnie głos zabrał radny Adam Jurek, który przedstawił sytuację w centrum Kończyc, 

gdzie po intensywnych opadach deszczu miejscowość zostaje zalana. Podkreślił, że dochodzi 

tam do dużych zniszczeń i konieczne jest zaktualizowanie przygotowanego wcześniej 

opracowania hydrologicznego i szybkie wdrożenie działań, które mogły by zabezpieczyć 

mieszkańców przed zalaniem.  

 
Ad 14. Zamknięcie sesji. 

Po wyczerpaniu wszystkich punktów porządku obrad, Pan Przewodniczący Rady Gminy 

Michałowice zamknął LII Sesję Rady Gminy Michałowice VIII Kadencji w dniu w dniu  31 

sierpnia 2022 r. 

 

 

    Protokołowała:      Na tym protokół zakończono 

A. Ciaranek                   Zatwierdzono 


